

មេរៀនទី ២

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានជីវិត

The Holy Spirit Gives Life

ហេតុអ្វីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានយាងមក? លោក Melvin L. Hodges ដែលជាអ្នកនិពន្ធពានទឹកស្អុយបានផ្តល់ហេតុផលសំខាន់ៗបួនយ៉ាង។ គាត់មានប្រសាសន៍ថា ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានយាងមកដើម្បីជំរុញយើងឱ្យគិតតាមព្រះតំរិះរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ តាមធម្មតា យើងមានគំនិតគិតតែពីខ្លួនឯង ប៉ុន្តែ ផែនការរបស់ព្រះជាម្ចាស់អំពាវនាវឱ្យមានការពលីកម្មខ្លួនឯង។ យើងគិតតែពីខ្លួនឯង ប៉ុន្តែ ព្រះជាម្ចាស់មានព្រះហឫទ័យគិតគូរពីអ្នកដទៃ។ ហេតុដូច្នេះ អ្វីមួយត្រូវតែកើតឡើងដើម្បីដឹកនាំឱ្យគំនិតរបស់យើងស្របជាមួយព្រះតំរិះរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះជាម្ចាស់មានផែនការចាត់ព្រះវិញ្ញាណដើម្បីសម្រេចកិច្ចការនេះ ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានយាងមកដើម្បីជំរុញយើងឱ្យមចំណែកក្នុងព្រះទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ជាសេចក្តីស្រឡាញ់។ មិនមែនយើងទេ ដែលមានសេចក្តីស្រឡាញ់សម្រាប់មនុស្សបាត់បង់ លះបង់កម្លាំង និងពេលវេលា យំ និងអធិស្ឋានសម្រាប់មនុស្សមានបាប។ មានតែព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ប៉ុណ្ណោះ ដែលអាចដាក់សេចក្តីស្រឡាញ់នោះក្នុងយើង។

ព្រះវិញ្ញាណប្រទានយាងមក ដើម្បីជំរុញយើងឱ្យអធិស្ឋាននូវសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះជាម្ចាស់អធិស្ឋានដោយកម្លាំងរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់អ្វីដែលព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យឱ្យយើងទទួល។ យើងមិនដឹងអំពីអ្វីដែលយើងទទួលសុំនោះទេ ហើយយើងក៏គ្មានសមត្ថភាពដើម្បីថ្វាយខ្លួនយើងដល់ព្រះជាម្ចាស់ដែរ។ ហេតុដូច្នេះហើយ ព្រះវិញ្ញាណជួយភាពកំសោយរបស់យើង។

ជាចុងក្រោយ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានយាងមកដើម្បីជំរុញយើងឱ្យធ្វើកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ វិធីសាស្ត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់ត្រូវបានប្រកាសប្រាប់ក្នុងព្រះគម្ពីរ “អ្នកបំពេញកិច្ចការនេះបាន មិនមែនដោយប្រើអំណាច ឬប្រើកម្លាំងទេ គឺដោយព្រះវិញ្ញាណរបស់យើងវិញ - នេះជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអម្ចាស់នៃពិភពទាំងមូល”។ (សាការី ៤:៦)

គម្រោង

- ក. ជីវិត និងសុខភាពខាងរូបកាយរបស់អ្នក Life and Health for Your Body
- ខ. ជីវិត និងសុខភាពខាងច្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក Life and Health for Your Spirit
- គ. ជីវិតដែលមានគោលបំណង Life With a Purpose

គោលដៅ

- ១. បញ្ជាក់ពីកិច្ចការរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនៅក្នុងជីវិត និងសុខភាពរបស់អ្នក។
- ២. បង្ហាញពីរបៀបដែលអ្នកអាចមានជីវិត សុខភាព និងការរីកចម្រើនខាងច្រលឹងវិញ្ញាណ។
- ៣. រៀបរាប់ពីរបៀបដែលអ្នកអាចមានគោលបំណងនៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នក។

ក. ជីវិត និងសុខភាពខាងរូបកាយរបស់អ្នក Life and Health for Your Body

គោលដៅទី១. បញ្ជាក់ពីកិច្ចការរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនៅក្នុងជីវិត និងសុខភាពរបស់អ្នក។

ជីវិតមកពីព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត Life from the Spirit of Life

អ្នកបានទទួលពីព្រះវិញ្ញាណនូវអ្វីមួយដែលមានតម្លៃខ្ពស់ជាងប្រាក់ និងមាសទាំងអស់ក្នុងពិភពលោកនេះ នោះគឺជាជីវិត។ ព្រះនាមពីរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ គឺ *ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់* និង *ព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត* ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធរួមចំណែកក្នុងការបង្កើតផែនដីនេះជាមួយព្រះបិតា និងព្រះអម្ចាស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិតបាននាំមកនូវជីវិតនៅលើផែនដីនេះ។ ព្រះចេស្ដារបស់ព្រះអង្គ ដែលប្រទានជីវិត ជាអំណាចដែលធ្វើឱ្យច្បាប់ធម្មជាតិមានដំណើរការ។ មិត្តសម្លាញ់របស់អ្នកជាព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត ដែលបានធ្វើការតាមរយៈច្បាប់ធម្មជាតិ ទាំងនេះជាកិច្ចការអស្ចារ្យនៃជីវិត និងកំណើតដែលបាននាំអ្នកមកក្នុងពិភពលោកនេះ។ គម្ពីរយ៉ូហ ៣:៤ “ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់បានសួនខ្ញុំឡើង ខ្យល់ដង្ហើមរបស់ព្រះដ៏មានប្រទានភាពខ្ពង់ខ្ពស់បំផុត ធ្វើអោយខ្ញុំរស់រានមានជីវិត” ។

លំហាត់អនុវត្ត

- ១ ចូរចងចាំកណ្តាគម្ពីរយ៉ូហ ៣:៤ ។
 - ២ សូមឱ្យព្រះនាមពីរយ៉ាងរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងមេរៀននេះ។
-

សុខភាពមកពីព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត Health from the Spirit of Life

តើនរណាអាចប្រទានកម្លាំងថ្មីដល់អ្នក នៅពេលអ្នកទន់ខ្សោយ? តើនរណាអាចប្រទានសុខភាពល្អប្រសើរ នៅពេលអ្នកឈឺ? តើនរណាអាចការពារអ្នកប្រឆាំងនឹងសារជាតិពុលក្នុងបរិស្ថានរស់នៅរបស់អ្នក និងជំងឺដែលអ្នកប្រឈមមុខជាមួយ? តើនរណាអាចប្រទានសេចក្តីសុខសាន្ត និងរំដោះអ្នកឱ្យរួចផុតពីភាពតានតឹងអារម្មណ៍ចំពោះបញ្ហាប្រចាំថ្ងៃ? តើនរណាអាចបំបាក់អំណាចគ្រឿងញៀន ឬ ការញៀននឹងគ្រឿងស្រវឹង? តើនរណាអាចធ្វើឱ្យមនុស្សច្រង់ច្រាបស្តាប់លឺ មនុស្សខ្វាក់មើលឃើញ និងមនុស្សខ្លិនដើរបាន? តើនរណាអាចព្យាបាលជំងឺមហារីក ជំងឺឃ្នង បញ្ហាបេះដូង និងជំងឺផ្សេងៗទៀតនៅលើផែនដីនេះ? តើនរណាអាចប្រោសមនុស្សស្លាប់ហើយឱ្យរស់ឡើងវិញបាន? នោះគឺមិត្តសម្លាញ់របស់អ្នក ដែលជាព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត! គឺព្រះអង្គ ជាអ្នកដែលធ្វើឱ្យរូបកាយរបស់យើងទៅជាថ្មីម្តងទៀត។

ព្រះវិញ្ញាណធ្វើការតាមរបៀបខុសៗគ្នាដើម្បីប្រោសឱ្យជា។ មនុស្សជាច្រើនទទួលបានការប្រោសឱ្យជា នៅពេលពួកគេទទួលព្រះយេស៊ូជាព្រះសង្គ្រោះ ឯអ្នកដទៃទៀតទទួលបានការប្រោសឱ្យជាតាមរយៈការធ្វើពិធីជ្រមុជទឹក ឬ ការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ មនុស្សជាច្រើនទទួលបានការប្រោសឱ្យជាតាមរយៈ ចំណែកអ្នកខ្លះទទួលបានការប្រោសឱ្យជាបន្តិចម្តងៗ នៅពេលដែលមានគេអធិស្ឋានឱ្យ។ អ្នកខ្លះទទួលបានការប្រោសឱ្យជា ក្នុងខណៈពេលអានព្រះគម្ពីរ ឯអ្នកខ្លះក្នុងខណៈពេលធ្វើពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ អង្គុយក្នុងក្រុមជំនុំ អធិស្ឋាន ឬ ទៅធ្វើតាមការងាររបស់ពួកគេ។ ក្នុងនាមជាកូនស្នូនភ្ញារបស់ព្រះជាម្ចាស់ យើងត្រូវតែអធិស្ឋាន និងជឿ នោះព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិតនឹងចាក់បង្ហូរព្រះជន្ម និងកម្លាំងរបស់ព្រះអង្គនៅលើម្នាក់ដែលគេអធិស្ឋានឱ្យ។

ព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិតនាំមកនូវសុខភាពដល់គំនិត និងប្រព័ន្ធប្រសិទ្ធភាព ក៏ដូចជារូបកាយផងដែរ។ ព្រះអង្គរំដោះមនុស្សឱ្យរួចពីភាពតានតឹង ការភ័យខ្លាច និងជំងឺខាងបញ្ញាស្មារតីគ្រប់ប្រភេទទាំងអស់។ ព្រះអង្គប្រោសមនុស្សឱ្យមានសេរីភាពពីអំណាចវិញ្ញាណអាក្រក់នាពេលសព្វថ្ងៃនេះ ដូចព្រះយេស៊ូបានធ្វើ នៅពេលព្រះអង្គគង់នៅលើផែនដីដែរ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានធ្វើការតាមរយៈព្រះយេស៊ូ ដើម្បីនាំមកនូវការប្រោសឱ្យជា និងសុខភាពដល់អស់អ្នកដែលត្រូវការប្រោសឱ្យជា។

“បងប្អូនបានជ្រាបថា ព្រះជាម្ចាស់បានចាក់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និងប្រទានភាព អភិសេកព្រះយេស៊ូ ជាអ្នកភូមិណាសាវីត។ បងប្អូនក៏ជ្រាបដែរថា ព្រះយេស៊ូបានយាងពីកន្លែងមួយទៅកន្លែងមួយ ទាំងប្រព្រឹត្តអំពើល្អ និងប្រោសអស់អ្នកដែលត្រូវមានសង្កត់សង្កិនអោយបានជា ដ្បិតព្រះជាម្ចាស់គង់ជាមួយព្រះអង្គ។”
(កិច្ចការ ១០:៣៨)

បន្ទាប់ពី ព្រះយេស៊ូបានយាងត្រឡប់ទៅស្ថានបរមសុខវិញ ព្រះអង្គបានចាត់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជំនួសតួនាទីរបស់ ព្រះអង្គ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានបំពេញអ្នកជឿ និងបានបន្តធ្វើការអស្ចារ្យដូចៗគ្នា តាមរយៈពួកគេ ដូចដែលព្រះអង្គបាន ធ្វើការតាមរយៈព្រះយេស៊ូដែរ។ កិច្ចការ ៥:១២, ១៦ ចែងថា៖

“សារីកបាននាំគ្នាសំដែងទីសំគាល់ដ៏អស្ចារ្យ និង ប្រទិបាដិហារិយ៍ជាច្រើនក្នុងចំណោមប្រជាជន។ មាន មនុស្សជាច្រើននាំគ្នាធ្វើដំណើរមកពីភូមិនានានៅជិតក្រុងយេរូសាឡឹម ទាំងសែងអ្នកជំងឺ និង អ្នកដែលមាន វិញ្ញាណអាក្រក់ចូលមកជាមួយផង អ្នកទាំងនោះបានជាគ្រប់ៗគ្នា។”

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានប្រទាន *ខាវីស្មាតា* ឬ ព្រះអំណោយទានខាងការអស្ចារ្យដល់ក្រុមជំនុំជំបូង ដែលពួកគេត្រូវ ការបន្តការងារដែលព្រះយេស៊ូបានបន្ត។ ព្រះអំណោយទានទាំងប្រាំបួននេះ ត្រូវបានរៀបរាប់ក្នុងកណ្តុកម្ពីរ ១កូរិនថូស ជំពូក១២។ ព្រះអំណោយទានបីក្នុងចំណោមព្រះអំណោយទានទាំងនេះមានជំនឿ ការប្រោសឱ្យជា និងការសម្តែង ការអស្ចារ្យ។ លោកប៉ូល បញ្ជាក់ថា៖

“ព្រះវិញ្ញាណដ៏ដែលប្រទានអោយម្នាក់ទៀតមានជំនឿ ព្រះវិញ្ញាណដ៏ដែលប្រទានអោយម្នាក់ទៀតចេញប្រោស មនុស្សអោយជាពីជំងឺ អោយម្នាក់ទៀតចេះធ្វើការអស្ចារ្យ អោយម្នាក់ទៀតចេះថ្លែងព្រះបន្ទូល អោយម្នាក់ ទៀតចេះស្តង់មើលវិញ្ញាណល្អ ឬអាក្រក់ អោយម្នាក់ទៀតចេះនិយាយភាសាចម្លែកអស្ចារ្យ អោយម្នាក់ទៀត ចេះបកប្រែន័យភាសាទាំងនោះ។” (១កូរិនថូស ១២:៩-១០)

ពេលសព្វថ្ងៃនេះ មានគ្រិស្តបរិស័ទជាច្រើនទទួលស្គាល់ថា អ្វីដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានធ្វើសម្រាប់ក្រុមជំនុំជំបូង ក្នុងកណ្តុកម្ពីរកិច្ចការ ជាគំរូរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ក្រុមជំនុំ នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។ ពួកគេទូលសុំព្រះយេស៊ូឱ្យគេបាន ពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ហើយព្រះអង្គបានប្រទានដល់ពួកគេ។ ពួកគេបានទូលសុំព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឱ្យ សម្តែងព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះអង្គតាមរយៈពួកគេ ហើយព្រះអង្គក៏បានប្រទានដល់ពួកគេ។ ហេតុដូច្នេះ មនុស្សជា ច្រើនកំពុងទទួលការប្រោសឱ្យជាតាមរយៈអំណាចចេស្តារបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធតាមការឆ្លើយតបចំពោះសេចក្តី អធិស្ឋាន។

កណ្តុកម្ពីរយ៉ាកុបប្រាប់យើងនូវអ្វីដែលត្រូវធ្វើ នៅពេលយើងឈឺ។ យើងត្រូវតែសុំចាស់ទុំនៅក្នុងក្រុមជំនុំឱ្យអធិស្ឋាន សម្រាប់យើងដូចជា គ្រូគង្វាល អ្នកផ្សាយដំណឹងល្អ ឬ គ្រូជំនួយ។ ក្នុងព្រះគម្ពីរ ប្រេងជានិមិត្តរូបដែលតំណាងឱ្យ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ គេបានចាក់ប្រេងតាំងលើមនុស្ស ដើម្បីបង្ហាញថាពួកគេជាកម្មសិទ្ធិរបស់ព្រះជាម្ចាស់ និងបានទុកចិត្ត លើព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះអង្គ ដើម្បីធ្វើការក្នុងជីវិតពួកគេ។ ប្រេងមិនប្រោសឱ្យជានោះទេ ប៉ុន្តែ ព្រះវិញ្ញាណប្រោសគេឱ្យជា។

“ក្នុងចំណោមបងប្អូន បើនរណាមានជំងឺត្រូវអញ្ជើញព្រឹទ្ធាចារ្យរបស់ក្រុមជំនុំមកដើម្បីអោយលោកទាំងនោះ អធិស្ឋានអោយគាត់ និងលាបប្រេងអោយក្នុងព្រះនាមព្រះអម្ចាស់។ ពាក្យអធិស្ឋានដែលផុសចេញមកពី ជំនឿនឹងសង្គ្រោះអ្នកជំងឺនោះ ហើយព្រះអម្ចាស់នឹងប្រោសគាត់អោយក្រោកឡើង វិញ”។
(យ៉ាកុប ៥:១៤០-១៥)

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអាចប្រើអ្នកជាអ្នកជឿក្នុងព្រះអម្ចាស់យេស៊ូគ្រិស្ត ដើម្បីនាំមកនូវសុខភាពដល់អ្នកដទៃ។ អ្នក អាចបង្ហាញពួកគេពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់ប្រោសមនុស្សឈឺឱ្យជាសះស្បើយ។ ចូរឱ្យពួកគេដឹងថាព្រះអង្គនៅតែឆ្លើយតប ចំពោះការអធិស្ឋាន និងប្រោសមនុស្សឱ្យជានាពេលសព្វថ្ងៃនេះ តាមរយៈអំណាចចេស្តារបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ អ្នកជឿ គ្រប់ៗរូបក្នុងព្រះយេស៊ូគ្រិស្តមានឯកសិទ្ធិអធិស្ឋានសម្រាប់អ្នកមានជំងឺ និងជឿថាពួកគេបានជាសះស្បើយ។ ហេតុអ្វី? ព្រះយេស៊ូបានមានព្រះបន្ទូលសន្យាដូច្នោះ! ចូរជឿចុះ!

“អស់អ្នកដែលជឿនឹងធ្វើទីសំគាល់ទាំងនេះ គឺគេនឹងដេញអារក្សក្នុងនាមខ្ញុំ គេនិយាយភាសាថ្មី។ ប្រសិនបើ គេកាន់ពស់ ឬជីកអ្វីដែលមានជាតិពុល ក៏គេពុំមានគ្រោះថ្នាក់អ្វីដែរ។ ប្រសិនបើគេដាក់ដៃលើអ្នកជំងឺអ្នកជំងឺ នឹងបានជាសះស្បើយ»។ (ម៉ាកុស ១៦:១៧-១៨)

លំហាត់អនុវត្ត

៣ ស្របតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះយេស៊ូក្នុងកណ្តុកម្ពីរម៉ាកុស ១៦:១៧-១៨.....
នឹងដាក់.....របស់ពួកគេលើអ្នកជំងឺ អ្នកជំងឺនឹង.....។

៤ តើព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធសម្តែងការអស្ចារ្យអំពីការប្រោសឱ្យជាដែរឬទេ នាពេលសព្វថ្ងៃនេះ?
.....

ការមានជីវិតរស់ឡើងវិញមកពីព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត Resurrection from the Spirit of Life

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រោសព្រះយេស៊ូឱ្យមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ និងបានផ្លាស់ប្តូរព្រះកាយរបស់ព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គនឹងធ្វើដូចគ្នាសម្រាប់យើងដែរ! ឥឡូវនេះ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធគង់នៅជាមួយកូនរបស់ព្រះជាម្ចាស់ដើម្បីប្រទានជីវិត ដ៏ពេញបរិបូរ ដែលព្រះយេស៊ូបានមានព្រះបន្ទូលសន្យា។ ថ្ងៃមួយ ព្រះអង្គនឹងប្រទានជីវិតរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ដល់អស់អ្នក ដែលជឿលើព្រះយេស៊ូ។ ព្រះអង្គនឹងផ្លាស់ប្តូរកាយរបស់យើង ហើយយើងនឹងហោះលើអាកាសជួបជាមួយព្រះយេស៊ូ។ នៅក្នុងរូបកាយផ្លាស់ប្តូរជាថ្មីរបស់យើង យើងនឹងមិនមានភាពទន់ខ្សោយ ភាពឈឺចាប់ ជំងឺ ឬ សេចក្តីស្លាប់ម្តងទៀតនោះ ទេ!

“ប្រសិនបើព្រះគ្រីស្ទគង់នៅក្នុងបងប្អូន ទោះបីរូបកាយរបស់បងប្អូនស្លាប់ ព្រោះតែបាបក៏ដោយ ក៏ព្រះវិញ្ញាណនៅតែផ្តល់ជីវិតអោយបងប្អូនដែរ មកពីព្រះជាម្ចាស់ប្រោសបងប្អូនអោយបានសុចរិត។ ប្រសិនបើព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលបានប្រោសព្រះយេស៊ូអោយមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ សណ្ឋិតនៅក្នុងបងប្អូនមែននោះ ព្រះជាម្ចាស់ដែលបានប្រោសព្រះគ្រីស្ទអោយមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ ទ្រង់ក៏នឹងប្រទានអោយរូបកាយរបស់បងប្អូន ដែលតែងតែស្លាប់នេះ មានជីវិតតាមរយៈព្រះវិញ្ញាណដែលសណ្ឋិតនៅក្នុងបងប្អូននោះដែរ។” (រ៉ូម ៨:១០-១១)

លំហាត់អនុវត្ត

៥ សូមអានកណ្តាតម៉ឺរ៉ូម ៨:១០-១១។

៦ ចូរអរគុណដល់ព្រះជាម្ចាស់ចំពោះសេចក្តីសង្ឃឹមនៃការរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ។

ខ. ជីវិត និងសុខភាពខាងព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក

Life and Health for Your Spirit

គោលដៅទី២. បង្ហាញពីរបៀបដែលអ្នកអាចមានជីវិត សុខភាព និងការរីកចម្រើនខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ។

ជីវិតខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ Spiritual Life

យើងត្រូវការលើសពីជីវិតសម្រាប់រូបកាយរបស់យើង។ យើងត្រូវការជីវិតអស់កល្បជានិច្ច ដែលព្រះជាម្ចាស់បានប្រទានមកសម្រាប់ព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក។ ព្រះយេស៊ូបានសុគតជំនួសអ្នកដើម្បីប្រទានជីវិតអស់កល្បដល់អ្នក។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក៏ប្រទានជីវិតនេះដល់អ្នកដែរ។ កិច្ចការដ៏ធំដែលព្រះយេស៊ូធ្វើក្នុងជីវិតយើងហៅថា កំណើតថ្មីមួយ។ យើងក៏ហៅថាការកែប្រែចិត្តជឿព្រះអង្គដែលបង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរ។ គ្មាននរណាម្នាក់អាចក្លាយជាកូនរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ឬទៅស្ថានបរមសុខ ដោយគ្មានការអស្ចារ្យនៃកំណើតខាងព្រលឹងវិញ្ញាណបានឡើយ។ ព្រះយេស៊ូបានមានព្រះបន្ទូលថា៖

“អ្នកណាកើតមកជាមនុស្ស អ្នកនោះនៅតែជាមនុស្សដដែល រីឯអ្នកដែលកើតពីព្រះវិញ្ញាណវិញមានព្រះវិញ្ញាណក្នុងខ្លួន។ ពេលខ្ញុំជំរាបលោកថា អ្នករាល់គ្នាត្រូវកើតជាថ្មី សូមកុំឆ្ងល់អោយសោះឡើយ។” (យ៉ូហាន ៣:៦-៧)

នេះជាអ្វីដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជឿសម្រាប់អ្នក នៅពេលកែប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូ៖

1. ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដឹកនាំអ្នកទៅកាន់ព្រះគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឱ្យអ្នកត្រៀមខ្លួនសម្រាប់ការកែប្រែចិត្តជឿ លើព្រះអង្គ តាមរយៈឱ្យអ្នកដឹងថាខ្លួនជាមនុស្សមានបាប ដែលត្រូវទទួលការកាត់ទោសដាច់ចេញពីព្រះជាម្ចាស់ ជារៀងរហូត។ ព្រះអង្គបណ្តាលចិត្តឱ្យអ្នកដឹងថាអ្នកមិនអាចជួយសង្គ្រោះខ្លួនឯងបានទេ។ ព្រះអង្គជួយអ្នកឱ្យ ដឹងថាព្រះយេស៊ូបានសុគតជំនួសអ្នក។ ព្រះអង្គជួយអ្នកឱ្យចេញពីអំពើបាបរបស់អ្នក និងទទួលការអត់ទោស បាបដែលព្រះយេស៊ូប្រទានដល់អ្នក។ ព្រះអង្គសម្តែងព្រះគ្រីស្ទឱ្យជាក់ស្តែងចំពោះអ្នក និងជួយអ្នកឱ្យទទួលជឿ ព្រះអង្គជាព្រះសង្គ្រោះរបស់អ្នក។

2. ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបំបាក់អំណាចអំពើបាបដែលត្រូវត្រាលើអ្នក ហើយប្រទាននិស្ស័យថ្មីដល់អ្នក និងធ្វើឱ្យអ្នក ក្លាយជាកូនរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ លោកប៉ូលមានប្រសាសន៍ថា៖

“ដ្បិតវិន័យរបស់ព្រះវិញ្ញាណដែលផ្តល់ជីវិតក្នុងអង្គព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូ បានរំដោះខ្ញុំអោយរួចផុតពីបាប និងពី សេចក្តីស្លាប់” ។ (រ៉ូម ៨:២)

“ដ្បិតអស់អ្នកណាដែលព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ណែនាំ សុទ្ធតែជាបុត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់”។ (រ៉ូម ៨:១៤)

3. ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធយាងមកគង់នៅក្នុងអ្នក ដើម្បីជួយអ្នក ដឹកនាំអ្នក និងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដឹងថា ឥលូវនេះ អ្នកជា បុត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់។

“បងប្អូនមិនជ្រាបទេឬថា រូបកាយរបស់បងប្អូនជាព្រះវិហាររបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដែលគង់នៅក្នុងបង ប្អូន ជាព្រះវិញ្ញាណដែលបងប្អូនបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់។ បងប្អូនមិនមែនជាម្ចាស់លើខ្លួនឯងទៀតទេ”។ (១កូរិនថូស ៦:១៩)

“បងប្អូនពិតជាបុត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់មែន ព្រោះព្រះអង្គបានចាត់ព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះបុត្ររបស់ព្រះអង្គ អោយមកសណ្ឋិតក្នុងចិត្តយើង”។ (កាឡាទី ៤:៦)

“បងប្អូនពុំបានទទួលវិញ្ញាណដែលធ្វើអោយបងប្អូនទៅជាខ្ញុំបំរើ ហើយនៅតែភ័យខ្លាចទៀតទេ គឺបងប្អូន បានទទួលព្រះវិញ្ញាណផ្ទាល់ដែលផ្តល់សក្ខីភាពអោយវិញ្ញាណរបស់យើងដឹងថា យើងពិតជាបុត្ររបស់ ព្រះជាម្ចាស់មែន”។ (រ៉ូម ៨:១៥-១៦)

៧ តើជំហាននៅទីនេះ រៀបរាប់អំពីបទពិសោធន៍នៃការកែប្រែចិត្តជឿព្រះអង្គដែរឬទេ?

.....

៨ ប្រសិនបើ អ្វីមួយបាត់បង់ក្នុងបទពិសោធន៍របស់អ្នក ចូររំលឹកឡើងវិញនូវជំហានទាំងបីនេះ និងអធិស្ឋានអំពីជំហាននីមួយៗ ហើយទូលសូមឱ្យព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធធ្វើការក្នុងអ្នក។

សុខភាពខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ Spiritual Health

“សូមព្រះជាម្ចាស់ ជាប្រភពនៃសេចក្តីសុខសាន្តប្រោសបងប្អូនអោយបានវិសុទ្ធទាំងស្រុង។ សូមព្រះអង្គថែរក្សាខ្លួនបងប្អូនទាំងមូល ទាំងវិញ្ញាណ ទាំងព្រលឹង ទាំងរូបកាយអោយបានស្អាតឥតសៅហ្មង នៅថ្ងៃព្រះយេស៊ូគ្រីស្តជាម្ចាស់នៃយើងយាងមក។” (១ថេស្លូឡូនិក ៥:២៣)

អ្នកចិញ្ចឹមរូបកាយរបស់អ្នក ស្លៀកពាក់ឱ្យ និងថែរក្សាឱ្យបានល្អបំផុត តាមដែលអ្នកអាចធ្វើបាន។ ហេតុអ្វី? ព្រោះអ្នកចង់ឱ្យរូបកាយរបស់អ្នកមានជាសុខភាព រឹងមាំ និងមានសុខភាពល្អ។ អ្នកក៏ត្រូវតែថែរក្សាព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នកដែរ ប្រសិនបើអ្នកចង់ឱ្យព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នកស្តាប់ មានអំណរ រឹងមាំ និងមានសុខភាពល្អ។

ការអធិស្ឋានសំខាន់សម្រាប់ព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក ដូចខ្យល់ដែលអ្នកដកដង្ហើមសម្រាប់រូបកាយរបស់អ្នកដែរ។ ក្នុងមេរៀនបន្ទាប់មកទៀត អ្នកនឹងរៀនពីរបៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជួយអ្នកអធិស្ឋាន។

ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ជាអាហារសម្រាប់ព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានយាងមក ដើម្បីជួយអ្នកឱ្យយល់ព្រះបន្ទូល។ ព្រះអង្គជាអ្នកនិពន្ធព្រះគម្ពីរ ហេតុដូច្នេះ ព្រះអង្គជាបគ្រប់អ្វីៗទាំងអស់នៅក្នុងព្រះគម្ពីរ។ ជាយូរមកហើយ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបណ្តាលឱ្យមនុស្សរបស់ព្រះជាម្ចាស់ សរសេរនូវអ្វីដែលអ្នកត្រូវដឹងនៅក្នុងព្រះគម្ពីរ។

“ដ្បិតព្រះបន្ទូលដែលព្យាករ៍បានថ្លែងទុកមកនោះ មិនមែនចេញពីបំណងចិត្តរបស់មនុស្សទេ គឺព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធវិញ្ញាណោះ ដែលជំរុញចិត្តលោកទាំងនោះអោយថ្លែង ព្រះបន្ទូលក្នុងព្រះនាមព្រះជាម្ចាស់។”

(២ពេត្រុស ១:២១)

ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលសន្យាប្រាប់សិស្សរបស់ព្រះអង្គថា នៅពេលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានយាងមក ព្រះអង្គនឹងបង្រៀនពួកគេ។ បន្ទាប់ពី ពួកគេបានជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណនៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប ពួកគេបានយល់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់កាន់តែច្បាស់ថែមទៀត។ មនុស្សជាច្រើនដែលទទួលបានការជ្រមុជរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមានបទពិសោធន៍ដូចគ្នា។

“ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ...នឹងបង្រៀនសេចក្តីទាំងអស់ដល់អ្នករាល់គ្នា ព្រមទាំងរំលឹកអ្វីៗដែលខ្ញុំបានប្រាប់អ្នក រាល់គ្នាផង។” (យ៉ូហាន ១៤:២៦)

“ព្រះអង្គប្រទានព្រះវិញ្ញាណដ៏ល្អរបស់ព្រះអង្គមកពួកគេ ដើម្បីអោយពួកគេចេះគិតពិចារណា។”
(នេហេមា ៩:២០)

ក្នុងសៀវភៅរបស់ពួកគេដែលនិយាយអំពីបទពិសោធន៍នៃការជ្រមុជក្នុងវិញ្ញាណ ខេវិន និងដូរ៉ូស៊ីរ៉ាណាហ្គាន (Kevin and Dorothy Ranaghan) បានបញ្ចូលទីបន្ទាល់ទាំងនេះ ហើយមនុស្សជាច្រើនចូលចិត្តទីបន្ទាល់ទាំងនេះ។

“រំពេចនោះ ខ្ញុំស្រាប់តែចាប់អារម្មណ៍ខ្លាំងលើព្រះគម្ពីរ។ ខ្ញុំដូចជាយល់ច្បាស់ពីព្រះគម្ពីរ។ ការអធិស្ឋានក្លាយ ជាអំណរដ៏ពិតប្រាកដ។”

“ខ្ញុំបានត្រឡប់ទៅបន្ទប់ក្នុងស្នាក់នៅរបស់ខ្ញុំ និងបានអានកណ្តកម្ពីរទំនុកតម្កើង និងកណ្តកម្ពីរកិច្ចការរហូត ដល់ម៉ោង៣ព្រឹក។ ខ្ញុំមិនអាចដាក់ព្រះគម្ពីរចុះទេ។ ខ្ញុំចង់អានថែមទៀត” ។

“ចាប់តាំងពីបទពិសោធន៍នេះមក ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបង្រៀនខ្ញុំច្រើនអំពីព្រះគម្ពីរជាង ដែលខ្ញុំអាចរៀន បានពេញមួយជីវិតដោយខ្លួនឯងផ្ទាល់។ នៅពេលខ្ញុំអានព្រះគម្ពីរឥឡូវនេះ ព្រះបន្ទូលមានភាពរស់រវើក ព្រោះព្រះគ្រីស្ទគង់នៅក្នុងខ្ញុំ” (១៩៦៩ ទំព័រ ៣៧ ៦៤ ៦៨)។

លំហាត់អនុវត្ត

៩ សូមទន្ទេញខ្លួនចងចាំកណ្តកម្ពីរយ៉ូហាន ១៤:២៦។

១០ ចូរពិចារណាអំពីឥរិយាបថផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នកចំពោះការអានព្រះគម្ពីរ។ តើអ្នកពិតជាពេញចិត្តអានព្រះគម្ពីរដែរឬទេ? តើអ្នកចង់យល់ព្រះគម្ពីរបានប្រសើរជាងមុនដែរឬទេ?

.....
.....

១១ ចូរអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ចំពោះព្រះគម្ពីរ និងឯកសិទ្ធិនៃការអធិស្ឋាន។ មុនពេល អ្នកអានព្រះគម្ពីរជារៀងរាល់ថ្ងៃ សូមទូលសុំព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឱ្យមានព្រះបន្ទូលមកកាន់អ្នកតាមរយៈព្រះគម្ពីរ។

ការរីកចម្រើនខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ Spiritual Growth

នៅពេលក្មេងធំឡើង វាមើលទៅកាន់តែដូចឪពុកម្តាយរបស់វា។ តើអ្នកមើលទៅកាន់តែ ដូចព្រះបិតាគង់នៅស្ថានបរមសុខជារៀងរាល់ថ្ងៃដែរឬទេ? នៅពេលអ្នកអនុញ្ញាតឱ្យព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដឹកនាំអ្នករាល់ថ្ងៃ អ្នកនឹងរីកចម្រើនខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ។ អ្នកដទៃផ្សេងទៀតនឹងអាចមើលឃើញក្នុងអ្នកនូវលក្ខណសម្បត្តិទាំងនេះ ដែលធ្វើឱ្យអ្នកកាន់តែមើលទៅដូចព្រះបិតាគង់នៅស្ថានបរមសុខរបស់អ្នក។ គេហៅលក្ខណសម្បត្តិ ទាំងនេះថាជាផលផ្លែនៃព្រះវិញ្ញាណ។

“រីឯផលដែលកើតមកពីព្រះវិញ្ញាណវិញ គឺសេចក្តីស្រឡាញ់ អំណរ សេចក្តីសុខសាន្ត ចិត្តអត់ធ្មត់ ចិត្តសប្បុរស ចិត្តសន្តោសមេត្តា ជំនឿ ចិត្តស្ងួតបូក ចេះទប់ចិត្តខ្លួនឯង” ។ (កាឡាទី ៥:២២-២៣)

នៅពេលអ្នកនៅជាទារក អ្នកគ្មានទីពឹងនឹង។ ប៉ុន្តែ នៅពេលអ្នកធំឡើង អ្នកកាន់តែរឹងមាំឡើង។ អ្នកមានបទពិសោធន៍ថ្មីៗ និងរៀនធ្វើកិច្ចការជាច្រើនដែលអ្នកមិនអាចធ្វើបានពីមុន។ ព្រះជាម្ចាស់ក៏ដឹកនាំកូនរបស់ព្រះអង្គទៅកាន់បទពិសោធន៍ថ្មីៗខាងព្រលឹងវិញ្ញាណដែរ: ព្រះពរ ការល្អផល និងកិច្ចការដែលត្រូវធ្វើសម្រាប់ព្រះអង្គ។ បទពិសោធន៍ទាំងនេះនឹងជួយគាត់ឱ្យគាត់រីកចម្រើនខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ។

ព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យឱ្យកូនរបស់ព្រះអង្គទាំងអស់គ្នា មានបទពិសោធន៍ខាងព្រលឹងវិញ្ញាណមួយ គឺការជ្រមុជខាងវិញ្ញាណ។ គេហៅថា “ការពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណ”។ ចូរនឹកចាំថាព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមានលក្ខណៈសម្បត្តិដូចនឹងព្រះបិតា និងព្រះអម្ចាស់យេស៊ូគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធសព្វព្រះហឫទ័យឱ្យអ្នកបានពោរពេញដោយលក្ខណៈសម្បត្តិទាំងមូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ លក្ខណៈសម្បត្តិរបស់ព្រះជាម្ចាស់ គឺជាសេចក្តីស្រឡាញ់ និងភាពបរិសុទ្ធ។ ហេតុដូច្នេះ អ្នកនឹងពោរពេញដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ និងភាពបរិសុទ្ធ នៅពេលដែលអ្នកពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

សូមពិចារណាអំពីអេប៊ុនដូតស្តូតមួយ។ ប្រសិនបើអ្នកដាក់វាក្នុងធុងទឹកមួយ អេប៊ុន នោះនឹងជ្រាបយកទឹកក្នុងធុងទឹកនោះ។ ចូរយកវាចេញ ហើយឱ្យវាស្រក់ទឹក គ្រលាស់វា ញ៉ាំង និងច្របាច់វា តើនឹងមានអ្វីនឹងកើតឡើង? ក្រណាត់នោះគ្រាន់តែបញ្ចេញទឹកដែលវាជ្រូតជ្រាប។

អ្នក គឺជាអេប៊ុនដូតនោះ។ ព្រះយេស៊ូចង់ជ្រមុជអ្នកក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដាក់អ្នកចូលក្នុងព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិតរហូតដល់អ្នកបានជ្រូតជ្រាបលក្ខណៈសម្បត្តិរបស់ព្រះអង្គគ្រប់ផ្នែកនៃជីវិតរបស់អ្នក។ នៅពេលអ្នកពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណបញ្ហាអាចធ្វើឱ្យអ្នករង្គោះរង្គើ មនុស្សអាចផ្លាស់ផ្លាស់អ្នក ប៉ុន្តែ គ្រប់ទាំងសម្ភារនៃជីវិតគ្រាន់តែសម្តែងចេញមកនូវសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលព្រះអង្គបានបំពេញយើងប៉ុណ្ណោះ។

ក្នុងសៀវភៅរបស់គាត់មានចំណងជើងថា *ពួកគេនិយាយភាសាដទៃ* លោកចន អិល ហឺរី (John L. Sherrill) ប្រាប់អំពីការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធរបស់គាត់៖

ក្នុងខណៈពេលនៃការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ មានចំណាប់អារម្មណ៍មួយដែលសន្ទប់មកលើខ្ញុំ ព្រះវិញ្ញាណបានជ្រមុជ ហ៊ុំព័ទ្ធ និងសំអាតខ្ញុំ ដោយសេចក្តីស្រឡាញ់...យើងពិតជាចាប់អារម្មណ៍លើព្រះចេស្ដារបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ប៉ុន្តែ លក្ខណៈនៃព្រះចេស្ដានោះ ដែលខ្ញុំដឹងជាក់ច្បាស់ គឺជាសេចក្តីស្រឡាញ់...

ខ្ញុំគិតថាលក្ខណៈសម្បត្តិដ៏អាថ៌កំបាំងក្នុងភាពវិសុទ្ធដែលផ្លាស់ប្តូរជីវិតនេះ គឺជាសេចក្តីស្រឡាញ់។ នៅពេលខ្ញុំបានជួបសេចក្តីស្រឡាញ់ផ្ទាល់ ដែលជាបទពិសោធន៍ដែលហូរចេញខ្ញុំក្នុងការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ខ្ញុំសង្កេតឃើញថាព្រះអង្គបានសំអាត ស្អាងទឹកចិត្ត និងប្រោសខ្ញុំឱ្យបានជាសះស្បើយ។ ខ្ញុំបានយល់ពីភាពពេញលេញដែលខ្ញុំមិនដែលធ្លាប់គិត (១៩៦៥ ទំព័រ ១៣០, ១៣១)។

លំហាត់អនុវត្ត

១២ សូមទន្ទេញចងចាំកណ្តកម្មីកាឡាទី ៥:២២-២៣។ សូមអធិស្ឋាននោះព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនឹងបង្កើតផលផ្លែទាំងនេះក្នុងជីវិតអ្នក ។

១៣ ចូររៀបរាប់លក្ខណៈសម្បត្តិពីរយ៉ាងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលមនុស្សគួរតែមើលឃើញក្នុងជីវិតកូនរបស់ព្រះអង្គ ។
.....
.....

គ. ជីវិតដែលមានគោលបំណង Life With a Purpose

គោលដៅទី៣. អ្វីបរាប់ពីរបៀបដែលអ្នកអាចមានគោលបំណងនៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នក។

អ្នកមិនមែនគ្រាន់តែកើតមកដើម្បីថែរក្សាខ្លួនឯងប៉ុណ្ណោះទេ។ ជីវិតខាងរូបកាយរបស់អ្នកមានគោលបំណងសំខាន់ជាងការគ្រាន់តែថែរក្សារូបកាយរបស់ខ្លួន។ ជីវិតខាងព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នកលើសពីការគ្រាន់តែថែរក្សាព្រលឹងវិញ្ញាណរបស់អ្នក។ យើងកើតមកដើម្បីរួមចំណែកក្នុងផែនការដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះអង្គមានផែនការពិសេសសម្រាប់អ្នក និងកិច្ចការសម្រាប់អ្នកធ្វើ។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធចង់ជួយអ្នកឱ្យរស់នៅស្របតាមផែនការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ចូរឱ្យព្រះអង្គដឹកនាំអ្នក នោះអ្នកនឹងរកឃើញអត្ថន័យ និងគោលបំណងពិតប្រាកដនៃជីវិត។ ព្រះអង្គនឹងប្រទានបុព្វហេតុមួយដែលយើងសាកសមនឹងរស់នៅ និងសាកសមនឹងស្លាប់ បុព្វហេតុនោះ គឺជាព្រះគ្រីស្ទ។ ព្រះវិញ្ញាណនឹងធ្វើឱ្យអ្នកជាបន្ទាល់សម្រាប់ព្រះគ្រីស្ទតាមរបៀបពីរយ៉ាងៈ តាមរយៈជីវិតផ្លាស់ប្តូរ និងពាក្យសំដីរបស់អ្នក។ ព្រះអង្គដាក់ជើងរបស់អ្នកនៅលើផ្លូវឆ្ពោះទៅកាន់ស្ថានបរមសុខ

និងជួយអ្នកនាំអ្នកដទៃទៀតទៅជាមួយអ្នកឆ្ពោះទៅរកគេហដ្ឋានរបស់អ្នកនៅស្ថានបរមសុខ។ ព្រះយេស៊ូបានមានព្រះ
បន្ទូលថា៖ “អ្នករាល់គ្នានឹងទទួលបានប្រទានភាពមួយ គឺប្រទានភាពនៃព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមកសណ្ឋិតលើអ្នករាល់គ្នា។ អ្នករាល់
គ្នានឹងធ្វើជាបន្ទាល់របស់ខ្ញុំ”។ (កិច្ចការ ១:៨)

លំហាត់អនុវត្ត

១៤ ចូរអរព្រះគុណព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធចំពោះការយាងមកធ្វើជាមិត្តសម្លាញ់ និងធ្វើជាអ្នកជំនួយរបស់អ្នក។

១៥ ចូរបំពេញប្រយោគនេះ៖ យើងអាចមានគោលបំណងក្នុងជីវិត ប្រសិនបើយើងអនុញ្ញាត.....

សូមផ្ទៀងផ្ទើរយើងរបស់អ្នក

- ១៣ សេចក្តីស្រឡាញ់ ភាពបរិសុទ្ធ (អាចជាអ្នកដទៃផងដែរ)។
- ២ ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ព្រះវិញ្ញាណនៃជីវិត។
- ១៥ ព្រះវិញ្ញាណដ៏រិសុទ្ធ។
- ៣ អ្នកជឿ ដៃ ជាសះស្បើយ។
- ៥ តើអ្នកសម្គាល់ឃើញពាក្យ “រស់នៅ” និង “ជីវិត” នៅក្នុងខគម្ពីរទាំងនេះមានប៉ុន្មានដង?
- ៤ បាទ/ចាស